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Schriftelijke 44 vragen omtrent dak- en thuislozen in 
Venlo 

Aan:    het college van B&W Venlo 

Betre%:  Mondelinge vragen betreffende thuis en daklozen: arbeidsmigranten 

Datum:  Venlo, 10 oktober 2022 

Vandaag is het Nationale Daklozendag.  


En als we goed om ons heen kijken zien we een groep mensen die onzichtbaar voor de 
meesten buitenleven. Overdag onopvallend op straat, ’s nachts onder bruggen, in 
zelfgemaakte tentenkampen in ‘t Joamerdal, aan de Maas, onder bruggen in parken of 
parkeergarages. 

Vaak dragen ze sportlife sportsokken, een rugzakje van Basic Fit en soms hebben ze een 
sheltersuit (uitgeven door Moveoo) tot hun beschikking. Het zijn over het algemeen mannen 
in de leeftijd van 30 tot 40 jaar, ze leven een aantal weken buiten, wachten op een lage 
lonen baan hier in onze gemeente of net daarbuiten. Zo bijvoorbeeld ook Jarik hij sliep 3 
weken buiten in het Jaomerdal, had geen thuis, geen dak, ook niets in Polen. 

Echter is de groep dak -en thuislozen heel divers en vaak niet goed in kaart gebracht. Zo 
blijkt uit onderzoek dat een deel van deze groep bestaat uit mensen die door bijvoorbeeld 
schulden en andere problematiek op straat belanden, zij zijn hierdoor vaak beter in beeld bij 
gemeentes. Het overige grote deel van deze groep is minder zichtbaar voor organisaties en 
gemeentes. 

Een betrokken groep vrijwilligers vanuit onder andere De Jongerenkerk, Gospel Church, 
stichting Barka, stichting Groenewold, Moveoo en Emmaus zetten zich voor deze 
kwetsbare groep in, hierin werken zij samen met de gemeente. 

Maar het CDA Venlo vreest dat door de naderende winterkou, energiearmoede, deze groep 
kwetsbare mensen zal toenemen, en vraagt zich af of de betrokken vrijwilligers en 
organisaties zich voldoende gesteund voelen door de gemeente. Afgelopen week heb ik 
een aantal gesprekken gevoerd met een aantal van deze vrijwilligers en daardoor zou ik 
graag nog wat schriftelijke vragen omtrent dit onderwerp aan u stellen:


1. Bent u het met de belangenorganisatie Het Straatconsulaat; Marlies Veelbrief eens dat 
de groep dak -en thuislozen slecht in kaart is te brengen; en dat er in de statistieken 
heel veel groepen niet worden opgenomen? (https://www.nporadio1.nl/uitzendingen/
spraakmakers/71455201-7394-4348-b355-ccfeae180008/2022-10-10-spraakmakers


2. De staatsecretaris dhr van Ooijen spreekt van een nieuw beleid in 2030 in het radio 1 
programma van Smaakmakers (https://www.nporadio1.nl/uitzendingen/spraakmakers/
71455201-7394-4348-b355-ccfeae180008/2022-10-10-spraakmakers, maar spreekt 
tevens uit dat sommige groepen natuurlijk niet kunnen wachten tot die tijd: Kunt u mij 
vertellen hoe de gemeente anticipeert op het naderende door de overheid erkende 
probleem dat de dak- en thuislozen groep elk jaar toeneemt?


3. Door het gesprek dat ik afgelopen week heb mogen voeren met verschillende 
betrokkenen heb ik nog een aantal specifiekere vragen mbt onze gemeente omtrent dit 
onderwerp: 

A. De Jongerenkerk, Moveoo en Gospel Church zijn organisaties die deze mensen een 

beetje op weg helpen onder andere met sheltersuits. Klopt het dat er van de 80 
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sheltersuits er nu al 60 in gebruik zijn? En weet u hoeveel mensen er op dit moment 
zonder dak of thuis leven en dus buiten slapen in onze gemeente?


B. Er is sprake van een landelijk -10 garden beleid, waarbij de gemeentes verplicht 
worden om mensen van onderdak te voorzien. In Venlo werd dit verleden jaar naar 
boven bijgesteld naar -3 graden (gevoelstemperatuur). Is dit beleid daarna 
geëvalueerd met de organisaties. En de vraag is is deze -3 graden niet nog steeds te 
koud?


C. Tevens is er tweejaarlijks sprake van een ronde-tafel-gesprek waarbij alle 
organisaties aansluiten bij de gemeente om beleid te bespreken e.d. Vaak gebeurt 
dit in maart en in september. Is dit contact met de gemeente voldoende om 
inzichtelijk te krijgen hoe het met deze groep vergaat, en waar nog behoefte aan 
steun nodig is vanuit de gemeente? En is het wellicht verstandiger om een dergelijk 
overleg vlak voor of tegen de winter aan in te plannen: zodat problemen sneller 
zichtbaar zijn en eventueel geanticipeerd kan worden op actuele problematiek in een 
kwetsbaar seizoen voor buitenslapers?


D. In de gemeente Peel en Maas is er een project gestart waarbij ze een structuur 
hebben opgezet om de groep arbeidsmigranten in kaart brengen, tevens kunnen zij 
hen informeren op datgeen dat hen te wachten staat, in voor -en tegenspoed: Is de 
gemeente hiervan op de hoogte; en zo ja, werken jullie hier in samen met specifiek 
preventief doel om deze groep mensen te steunen wanneer zij bijvoorbeeld aan 
lager wal raken?


E. Binnen onze gemeente is er afgelopen twee jaar een omslag te zien van mensen die 
hulp zoeken bij onder andere het soepbus-moment georganiseerd door het Leger 
des Heils bij de Jongerenkerk: Voor Corona (2020) zagen zij vooral autochtone 
inwoners zonder dak en thuis en een enkele Oost-Europese arbeidsmigrant. Echter 
nu is dit precies gedraaid. Momenteel zien zij veelal Oost-Europese 
arbeidsmigranten en minder autochtone inwoners. Bent u op de hoogte van dit 
fenomeen?


F. Er lijkt dus sprake van een toename van dak- en thuisloze arbeidsmigranten; kunt u 
dit eventueel verklaren? En zo ja, hoe gaat de gemeente hiermee om?


G. Tot slot wil ik nog kort aandacht geven aan een vaak vergeten en ongeziene groep 
dak- en thuislozen: de zwerfjongeren. Zij slapen vaak niet op straat, maar hebben 
ook geen thuis. Al sinds 2002 pleit de Rekenkamer al vurig voor betere informatie 
over deze zwerfjongere, want vaak blijkt ondanks inventarisatie dat de cijfers niet 
exact of slecht met elkaar te vergelijken zijn. Zo hieronder het voorbeeld uit de 
onderzoeksreportage van ARGOS Buitengesloten. Er blijkt dat er ondanks afspraken 
om eenduidige definities te voeren over wie de zwerfjongere is. Er toch binnen 
gemeentes verschillende definities zijn mbt deze groep.  ‘De gemeente Venlo zegt 
dat er geen ‘precieze cijfers van dak- en thuisloze jongeren in Venlo’ zijn, maar haar 
schatting te baseren op cijfers van jongeren ‘die via schuldhulpverlening’ bij hen 
terecht komen: ‘Er is veelal sprake van verborgen armoede.’ https://www.vpro.nl/
argos/lees/onderwerpen/buitengesloten/2020/buitengesloten-steeds-meer-
zwerfjongeren.html  Is dit nog steeds het standpunt van onze gemeente of is er 
afgelopen twee jaar onderzoek naar gedaan om meer inzicht te krijgen in het aantal 
zwerfjongere in onze gemeente?


Hartelijk dank voor uw aandacht en tijd voor deze zeer kwetsbare groep mensen in onze 
maatschappij, wij zien uw antwoord met belangstelling tegemoet, 


Met vriendelijke groet, 

 
Raquel van de Put 

CDA Venlo 
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